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SORU

Cahil bir bayana İslamı nasıl anlatırız, Bayanla konuşmamız caiz mi?

CEVAP

Hamd âlemlerin rabbi olan Allah’a, salât ve selam efendimiz Rasûlullah’a, ehli
beytine, ashabına ve yolunu takip eden mü’minlere olsun.

Muhakkak ki  İslam’a çağırmak insanı  Allah (celle  ve âlâ)  yakınlaştıran en
büyük vesilelerdendir. Her Müslümanın –erkek ve kadın- bu işte iştiyakı ve
payı olmalı. Allah (subhanehu ve teâlâ) şöyle buyuruyor:

ينملسالْم نم نَّنا قَالا وحالص لمعو هال َلا اعن دمم قَو نسحا نمو

“Allah’a  çağıran,  salih  amel  işleyen  ve  “Ben  Müslümanlardanım”
diyenden kimin sözü daha güzeldir.” (Fussilet, 33)

Ve İmam Buhari ve İmam Muslim (rahimehullah)’ın Ali (radıyallahu anh)’dan
tahriç  ettikleri  hadiste  Rasûlullah  (sallallahu  aleyhi  ve  sellem),  “Allah’a
kasem olsun ki senin vesilenle bir kişinin hidayet olunması birçok
kızıl develerinin olmasından daha hayırlıdır” demiştir.

Evvela, Allah (subhanehu ve teâlâ)’dan cahil olanları dert edinmiş olmandan
ve Onu tanıtmak için çaba sarf etmenden ötürü seni tebrik ediyorum. Rabbim
bu hayırlı  amele hırsını ziyade etsin ve hakkıyla ve sahih bir surette O’na
(azze ve celle)’ye ve dinine çağıranlardan kılsın.

Sonra, bilmelisin ki Allah (subhanehu ve teâlâ) erkeği kadına ve kadını da
erkeğe meyilli yaratmıştır. Erkekle kadın arasındaki cinsel iletişim kasta bağlı
değildir.  Bilakis  iki  cinsin  tabiatında  sabittir.  Bundan  dolayı  da  Allah
(subhanehu  ve  teâlâ)  yabancı  erkekle  yabancı  kadının  ilişkisini  emir  ve
nehiylere  tabi  tutmuştur.  Zira  erkek  kadın  ilişkisinde  insanın  zaruri
maslahatları  vardır,  ama  aynı  zamanda  onu  ve  toplumunu  esaslarından
yıkacak mefsedetler de vardır. Bu manada din tüm maslahatları emretmiştir
ve tüm mefsedetleri de nehyetmiştir. Erkek ve kadın arasında mahremlik ve
namahremlik  sınırını  koymuştur.  Mahreminden  olan  kadınlarla  ilişkini
mahreminden olmayan, yabancın olan kadınlardan ayrı  tutmuştur. Bundan
dolayı  yabancı  kadına  bakmayı,  onunla  hacet  dışında  konuşmayı,  onunla
halveti  (yalnız  kalmayı),  ihtilatı  (karışık  oturmayı)  ve  musafaha  yapmayı
(tokalaşmayı)  haram kılmıştır.  Zira  bu  durumların  hepsinde  erkeğin  veya
kadının  fitneye  düşmesi  ve  karşı  tarafa  meyletmesi  muhtemeldir.  Kâmil
şeriatımız haramı nehyetmiştir ve harama yol açan, ona sebep olan vesileleri
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de  nehyetmiştir.  Ulemanın  Seddu’z-Zerai  ile  isimlendirdiği  bu  kural
şeriatımızın  en  mühim  kaidelerdendir.

Evet. Her Müslüman –erkek ve kadın- şeriatın tayin ettiği ölçülere ve takatine
münasip dinin yayılması için hareket etmesi gerekir. Ancak insanın kendisini
kendi eliyle tehlikeye atması da nehyedilmiştir. Meseleye “benim niyetim iyi,
ben  kötü  bir  şey  kast  etmiyorum” cihetinden bakmak yanlış  olur,  çünkü
dediğim gibi iki cinsin birbirine meyli kast etmeye bağlı değildir. Rasûlullah
(sallallahu aleyhi ve sellem) “Kadın avrettir” buyuruyor. Kadının her şeysi
erkek  üzerinde  cinsel  bir  etki  oluşturur.  Bu  zorunlu  olarak  erkeğin
sapıklığından veya kötülüğünden kaynaklanmıyor, bilakis yaratılışı böyledir.
“Ben yabancı bir kadından etkilenmem” diyen bir erkek şu hallerin dışına
çıkmaz: Ya ihtiyarlık veya hasatlık sebebiyle cinsel şehveti  kırılmıştır  veya
eşcinseldir veya yalancıdır veya batının 60’lar sonrası cinsel devrimi kendisine
hâkim olmuş olan modern deyyuslardandır. Bunun dışında tabiatı bozulmamış
her erkek kadından etkilenir.

Bunun için sakın “benim niyetim iyi” tuzağına düşmeyesin. Allah (subhanehu
ve  teâlâ)  şeytanın  hilelerinden  uyarmış  ve  adımlarını  takip  etmekten
nehyetmiştir:

نَّهطَانِ فَااتِ الشَّيخُطُو تَّبِعن يمطَانِ واتِ الشَّيوا خُطُوتَتَّبِع  نُواآم ا الَّذِينهيا اي
يامر بِالْفَحشَاء والْمنرِ

“Ey iman edenler! Şeytanın adımlarını takip etmeyin. Kim şeytanın
adımlarını takip ederse, şunu bilsin ki o, edepsizlikleri ve kötülüğü
emreder.” (Nur, 21)

Melun şeytan daima Âdemoğlu için en makbul yönden ona yaklaşmaya çalışır
ve adım adım gayesine ulaşmaya çalışır.  Belki  işin başında haramlığından
korktuğun için kızla sadece yazışmak isteyeceksin. Ama davet yapabilmen
için önce tanışmak isteyeceksinizdir. Kızın ismi, yaşı, aile durumu vs. derken
din ile beraber başka şahsi  bilgiler üzerinden de yazışacaksınız.  Sonra bu
şahsi  bilgilerin  devamı  olan  daha şahsi  bilgiler  paylaşacaksınız.  Sonra  ilk
buzlar eridikten ve engeller yıkıldıktan sonra “davetin daha etkili olması için”
sesli  görüşmeye  başlayacaksınız.  Daha  evvel  edindiğin  kuru  bilgiler  artık
hissedebileceğin bir şekil almaya başlayacak. Kızın ses tonu, konuşma tarzı…
Ve mücerret olarak bir kız ile karşılıklı konuşma heyecanı seni etkileyecek.
Tabii  ki  normal  şartlarda  yabancı  bir  kızla  konuşmazdın  asla… Ama onu
İslam’a davet ediyorsun ya… Bu durum farklı… Kötü bir kastın yok. Ama kötü
bir  kastın  olmadığını  artık  kızdan etkilenmiş  olan kalbine anlatmaya çalış
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bakalım… Seni dinlemeyecektir!… Sonra artık sen onu mu davet edersin veya
o seni mi davet eder bilinmez.

Müslümanın kendisini fitneye atması caiz değildir. Çünkü ayaklarının kayması
muhtemeldir.  Bunun için İmam Hakim (rahimehullah)’ın İmran bin Husayn
(radıyallahu anh)’dan tahriç  ettiği  hadiste  Rasûlullah  (sallallahu aleyhi  ve
sellem)  “Sizden  kim  Deccal’ın  çıktığını  duyarsa  haberin  ardına
düşmesin,  ondan  uzak  dursun.  Zira  insan  kendini  onun  fitnesinden
emin  olan  mumin  kişi  zannederek  yanına  gider  sonra  gördüğü
şüphelerden dolayı ona tabii olmadan ondan ayrılmaz” buyurmaktadır.
Hiç  kimse  imanına  güvenerek  kendisini  fitneye  atmasın,  bilakis  imanını
korumak  için  fitnelerden  uzak  dursun.

Belki  “Ben  onu  İslam’a  davet  ediyorum.  Belki  iman  edecek  ve  ebedi
cehennemden  kurtulacak.  Bu  kadar  önemli  ve  ulvi  bir  gayeyi  nasıl  terk
edebilirim?” diyebilirsin. Ben de derim ki: Ulvi gayeye Rabbine isyan ederek
mi ulaşacaksın? Ayrıca belki de iman etmeyecek. İhtimalli olan bir şey için
kendi imanını  nasıl  tehlikeye atarsın? Bu durumda senin maslahatın onun
maslahatının önüne geçer. Yani seni korumak onu korumaktan evvel gelir.

Ayrıca mefsedetlerin defi maslahatların celbinden evvel  gelir.  Muhakkak ki  o
cahil kıza İslam’ı anlatmakta onun için faydalar olacaktır, iman etmese dahi.
Ancak senin  için  birçok zararı  da olacaktır.  Bu halde zararları  def  etmek
yararları celp etmekten evvel gelir.

Velhasıl şu saydıklarıma binaen derim ki, asıl olan senin yabancı bir kadına ve
özellikle genç bir kıza davet yapmanın caiz olmayışıdır. Ya mahreminden olan
kadınları kıza yönlendirirsin veya mahreminde bunu yapabilecek kadın yoksa
diğer Müslüman bacılara intikal ettirirsin.

Bu  mevzularda  dinimizde  asıl  olan,  değerli  kardeşim  erkek  ve  kadının
hemcinsiyle uğraşmasıdır. Erkekler erkeklerle ilgilenir. Kadınlarda kadınlarla
ilgilenir.  Ancak ihtiyaç var olduğunda cinsler birbirine karışır,  o zaman da
İslam adabı ve takva hâkim olma zorundadır. Yazışma veya konuşma hacet
halini teşkil eden konunun dışına çıkmaması lazım ve ancak gerektiği kadar
yazılması veya konuşulması lazım. Kullanılan kelimelere dikkat edilmesi lazım
ve yanlış anlaşılacak veya İslam adabı haricinde tabirler kullanılmaması lazım.
Daima  başkaların  da  iştirak  ettikleri  toplu  ortamlarda  yazışılması  veya
konuşulması lazım, asla baş başa olunmaması lazım.

Bu  mevzuyu  İmam  Buhari  (rahimehullah)’ın  Sehl  bin  Sad  (radıyallahu
anhu)’dan  tahriç  ettiği  şu  hadisle  bitirmek  isterim.  Rasûlullah  (sallallahu
aleyhi ve sellem) şöyle buyruyor:
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“Her kim bana iki çene kemiği arasında olan için ve iki budu arasında
olan için garanti verirse, bende ona cennetin garantisini veririm.”

Allah’a hamd ve Rasûlü Muhammed’e salât ve selam olsun. Davamızın sonu
âlemlerin Rabbi olan Allah'a hamd etmektir.


